
Głowno, dn. 05 grudnia 2012 r.
OR.0002.13.2012

Protokół Nr XXVIII/2012
z sesji Rady Gminy Głowno odbytej w dniu 5 grudnia 2012 r.

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Głownie.

Ustawowa liczba radnych – 15
                                                                      Faktyczna liczba radnych 

w dniu odbycia sesji – 15
                                                                                Liczba radnych obecnych – 15

I. Obecni:
- radni według załączonej listy obecności (zał. nr 1),
- Wójt Gminy Głowno Marek Jóźwiak,
- pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy Głowno Jolanta Szkup,
-  specjalista  ds.  gospodarki  wodnej  i  ochrony  środowiska  w  UG 
Głowno Stanisław Urbanowicz,
-  pracownik  UG  Głowno  zajmujący  się  problematyką  gospodarki 
odpadami komunalnymi Maciej Olejniczak. 

II. Porządek obrad.

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Rozpatrzenie  projektu  Gminnego  regulaminu utrzymania  czystości  i 

porządku oraz gospodarki odpadami dla Gminy Głowno i projektów 
uchwał wdrażających regulamin w życie. 

5. Zapytania i wolne wnioski.

III. Ustalenia.

Ad.1.
                Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk o 
godz. 905 otworzył XXVIII sesję Rady i po powitaniu obecnych oświadczył, że 
zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych (na ustawową 
liczbę 15 radnych), co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Ad.2.
                 Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk stwierdził, że każdy 
radny  przy  zawiadomieniu  o  sesji  otrzymał  proponowany  porządek  obrad. 



Zapytał, czy odnośnie w/w porządku obrad ktoś ma inne propozycje, uwagi lub 
wnioski. 
Pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy Głowno Pani Jolanta Szkup poprosiła w 
imieniu wójta o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: podjęcie 
uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 
Samopomocy  w  Woli  Zbrożkowej  oraz  uchwalenia  jego  statutu. 
Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  byłby  to  punkt  6  porządku  obrad. 
Następnie  poddał  pod  głosowanie  wprowadzenie  proponowanej  przez  wójta 
zmiany.
Rada  Gminy  Głowno  jednogłośnie  opowiedziała  się  za  wprowadzeniem 
proponowanej zmiany w porządku obrad – 15 głosami „za”. 
Następnie przewodniczący odczytał porządek obrad po wprowadzonej zmianie, 
który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Rozpatrzenie  projektu  Gminnego  regulaminu utrzymania  czystości  i 

porządku oraz gospodarki odpadami dla Gminy Głowno i projektów 
uchwał wdrażających regulamin w życie. 

5. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  utworzenia 
Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Woli  Zbrożkowej  oraz 
uchwalenia jego statutu. 

6. Zapytania i wolne wnioski.

            Przewodniczący Rady poddał od głosowanie przyjęcie porządku obrad 
po wprowadzonej zmianie.
Rada Gminy Głowno przyjęła porządek obrad XXVIII sesji jednogłośnie – 15 
głosami  „za”,  na  15  radnych  uczestniczących  w  sesji  i  biorących  udział  w 
głosowaniu. 
 
Ad.3.
                 Przewodniczący Rady Gminy Głowno Władysław Mikołajczyk 
stwierdził, że protokół z XXVII sesji odbytej w dniu 28 listopada 2012 r. był 
wyłożony  do  wglądu  w  pokoju  nr  14  w  Urzędzie  Gminy  Głowno  i 
zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy. Dodał, że żadnych uwag 
dotychczas do niego nie zgłoszono. Zapytał, czy ktoś z radnych pragnie zabrać 
głos w tej sprawie. Głosu nikt nie zabrał, wobec powyższego poddał przyjęcie 
protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Głowno pod głosowanie.
Rada Gminy Głowno przyjęła protokół z XXVII sesji 15 głosami „za”- na 15 
radnych uczestniczących w sesji.

Ad.4.
        Wprowadzenia do dyskusji dokonała pełniąca obowiązki Sekretarza Gminy 
Pani Jolanta Szkup, która powiedziała, że ustawa z dnia 1 lipca 2011 roku o 
zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 
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ustaw nakłada na rady gmin m.in. uchwalenie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku  w  gminie.  Dodała,  że  dokument  ten  ma  regulować  podstawowe 
kwestie w zakresie utrzymania czystości i porządku oraz gospodarki odpadami.
Stanisław Urbanowicz, specjalista ds. gospodarki wodnej i ochrony środowiska 
w UG Głowno dodał,  że wójt powołał Zespół ds. opracowania projektu tego 
dokumentu, który został wręczony Radnym a także wysłany do SANEPIDU w 
celu  uzyskania  opinii  o  nim.  Powiedział  również,  że  Zespół  przygotował 
propozycje  stawek  za  odbiór  odpadów  segregowanych  i  zmieszanych. 
Poinformował  Radnych,  że  zabezpieczono  w projekcie  budżetu  na  2013 rok 
300.000 zł  na  wprowadzenie  w życie  tej  ustawy na  terenie  Gminy  Głowno. 
Przedstawiając terminy powiedział, że do końca roku trzeba przyjąć regulamin, 
do  końca  marca  mieszkańcy  gminy  i  posiadacze  gruntów na  terenie  Gminy 
Głowno  muszą  złożyć  deklaracje  o  wysokości  opłat  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi a cały system musi zacząć działać od 1 lipca 2013 roku. 
Dodał, że przetarg na wyłonienie firmy odbierającej odpady musi się odbyć do 
końca maja 2013 roku. 
Przewodniczący Rady Władysław Mikołajczyk zaproponował,  aby rozpocząć 
pracę  nad  projektem  Regulaminu  od  omówienia  poszczególnych  jego 
paragrafów. Zwrócił uwagę zebranych na fakt, że podpunkt 3 w paragrafie 3 ma 
takie samo brzmienie jak podpunkt 22.
Pan  Stanisław Urbanowicz  odpowiedział,  że  w tym przypadku  podpunkt  22 
zostanie wycofany. 
Radna Marzena Doardo zapytała, jak będą odbierane odpady budowlane.
Przewodniczący  zaproponował,  aby  1  raz  w roku  odbierano  je  za  darmo  w 
miejscu zamieszkania a dodatkowe na indywidualne zgłoszenie i za opłatą.
Przewodniczący  Rady  odnosząc  się  do  zapisów  Regulaminu  zauważył,  że 
odpady wielkogabarytowe powinny być odebrane w ciągu 3 dni.
Wójt Marek Jóźwiak stwierdził, że on by nie wprowadzał tego zapisu.
Po dyskusji radni postanowili, aby ten zapis utrzymać w Regulaminie.
Radny Piotr Kałuża stwierdził, że należy dążyć do modelu selektywnej zbiorki 
śmieci.
Pełniąca  obowiązki  Sekretarza  Gminy  Pani  Jolanta  Szkup  zgodziła  się  z 
przedmówcą dodając, że będzie to taniej dla mieszkańców gminy.
Salę obrad opuścił za zgodą przewodniczącego Radny Tomasz Pieniążek.
Następnie  Rada  rozpatrywała  poszczególne  projekty  uchwał  związane  z 
wdrażaniem  systemu  gospodarowania  odpadami.  Pierwszy  dotyczył 
szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów,  w zamian  za  uiszczoną  przez  właścicieli  nieruchomości  opłatę  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Zapisy  projektu  uchwały  przedstawił  Pan  Stanisław  Urbanowicz,  m.in. 
szczegółowo omówił załącznik do uchwały (zał. nr 2 do protokołu).
Następnym  omawianym  projektem  był  projekt  uchwały  w  sprawie  terminu, 
częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi (zał. nr 3 do protokołu).
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Wójt  Gminy  poddał  pod  dyskusję  kwestię,  czy  opłaty  mają  być  uiszczane 
miesięcznie czy kwartalnie.
Radna Doardo powiedziała, że według niej opłaty powinny być miesięczne.
Wójt  stwierdził,  że  trzeba się dobrze nad tym zastanowić.  Dodał,  że według 
niego powinny być kwartalnie.
Radna  Doardo  powiedziała,  że  już  w  deklaracji  mieszkańcy  powinni  się 
określić, w jakim terminie będą płacić.
Salę obrad opuścił za zgodą przewodniczącego Radny Piotr Kierus.
Rada Gminy wstępnie ustaliła, że opłaty będą pobierane tak, jak podatek rolny.
Kolejny  projekt  uchwały  dotyczył  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłat  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela 
nieruchomości.  Omówiono  poszczególne  rubryki  deklaracji  (zał.  nr  4  do 
protokołu).
Radny Radosław Olejniczak zauważył, że jak zmieni się za rok stawka za odbiór 
śmieci, każdy właściciel będzie musiał złożyć nową deklarację.
Ostatni  projekt  uchwały  dotyczył  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za 
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  stawki  opłaty  (zał.  nr  5  do 
protokołu).
Wójt  Gminy  zaproponował  stawkę  6  zł  za  odbiór  pojemnika  śmieci 
segregowanych i 12 zł za pojemnik z odpadami zmieszanymi. Powiedział, że ma 
jednak pewne obawy, czy różnica między tymi stawkami nie jest za duża.
Radny Piotr Kałuża poparł propozycję wójta.
Przewodniczący Rady zauważył, że według jego informacji rodzina 7 osobowa, 
która płaci dotychczas miesięcznie 20 zł za odbiór odpadów będzie płacić 70 zł.
Radna Doardo stwierdziła, że dyskusja jest tylko o śmieciach a do tego trzeba 
jeszcze dodać odpady niebezpieczne, wielkogabarytowe i budowlane.
W toku dyskusji padły dalsze 2 propozycje stawek: 4 zł za segregowane i 8 zł 
zmieszane oraz 5 zł segregowane i 10 zł zmieszane (wstępnie przeważyła opcja 
5 zł za segregowane i 10 zł zmieszane stosunkiem głosów 8 do 7).
Wójt Gminy zauważył, że ustawodawca nie przewidział, że do kosztów odbioru 
dojdą koszty zatrudnionych do prowadzenia tych spraw pracowników.
Przewodniczący Rady podsumowując temat  stwierdził,  że sprawa jest  bardzo 
ciężka do przeprowadzenia a stawki, o których była mowa w toku dyskusji nie 
są jeszcze stawkami ostatecznymi.

Ad.5.
           Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienia do wprowadzonego do 
porządku obrad projektu uchwały Panią Jolantę Szkup.
Pani  Szkup  na  wstępie  przypomniała,  że  Rada  Gminy  Głowno  na  sesji 
sierpniowej powołała stosowną uchwałą Środowiskowy Dom Samopomocy w 
Woli  Zbrożkowej.  Dodała,  że  został  wyłoniony  w  konkursie  ofert  podmiot, 
który będzie  prowadził  tą  placówkę,  ale w uchwale nie  było zapisu  o takim 
sposobie wyboru.
Przewodniczący Rady zapytał, czy w statucie było zapisane, że wybór podmiotu 
następuje w drodze konkursu ofert.
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Pani Szkup odpowiedziała, że nie było, co zostało zakwestionowane i stąd ta 
uchwała.
Dalszych pytań i uwag nie było.
Przewodniczący Rady odczytał a następnie poddał pod głosowanie uchwały w 
w/w sprawie.
Rada  Gminy  Głowno  podjęła  uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie 
utworzenia  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Woli  Zbrożkowej  oraz 
uchwalenia jego statutu 13 głosami „za”, na 13 radnych uczestniczących w sesji 
Rady i biorących udział w głosowaniu (zał. nr 6 do protokołu).

Ad.6.
          W tym punkcie porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Głowno 
Władysław  Mikołajczyk  poprosił  zebranych  o  zadawanie  pytań,  zgłaszanie 
uwag  i  wniosków  odnośnie  spraw  bieżących  dotyczących  gminy  i  jej 
mieszkańców. 
Radny  Bogdan  Anasiak,  przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego, 
Budżetu i  Rolnictwa ogłosił,  że na dzień 10 grudnia br.  zwołuje posiedzenie 
swojej Komisji.
Radny Piotr Kałuża poprosił wójta o interwencję w sprawie zniszczonej drogi w 
Mąkolicach, odcinka od kapliczki do wsi Mąkolice I.
Wójt odpowiedział, że będzie ona remontowana doraźnie przez gminę.
Radny Mieczysław Dałek poinformował wójta, że przy skrzyżowaniu drogi z 
Popówka z drogą do Boczek Domaradzkich stoją samochody i uniemożliwiają 
skręt autobusowi szkolnemu.
Radny Piotr Kałuża odnosząc się do wyjazdu radnych i mieszkańców gminy na 
fermę  elektrownii  wiatrowych  powiedział,  że  jest  zniesmaczony,  ponieważ 
czynny był tylko jeden wiatrak. Dodał, że dla niego najbardziej wiarygodnym 
rozstrzygnięciem w tej sprawie, czy mają być wiatraki na terenie gminy czy nie 
byłoby zorganizowanie referendum w tej sprawie.
Więcej uwag, pytań i wniosków nie było. 
Wobec powyższego oraz wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący 
Władysław  Mikołajczyk  o  godz.  1430 zakończył  XXVIII  sesję  Rady  Gminy 
Głowno.
Na tym protokół zakończono.
Protokół sporządził: Obradom przewodniczył:

  Ireneusz Furga  Władysław Mikołajczyk
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